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REVISTA PRESEI 
 

 Se anunță proteste MASIVE în București: Sindicaliștii din învățământ ies în stradă în fața Ministerului Muncii 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) a anunţat, luni, că a declis declanşarea protestelor, astfel că 
miercuri şi joi sindicaliştii vor picheta sediul Ministerului Muncii, ei cerând, între altele, modificarea OUG3/2018 
privind unele măsuri fiscal - bugetare, prin care mii de angajaţi din învăţământ aflaţi în concediu medical pierd 
sume importante din venit şi renegocierea Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea bugetarilor, despre care 
spun că a creat discriminări atât în rândul anajaţilor din sistemul bugetar, cât şi în rândul angajaţilor din 
învăţământ. 
Acţiunile de protest sunt programate miercuri, între orele 13.00 – 15.00 şi joi, între orele 10.00 – 14.00. 
FSLI spune că a luat această decizie după ce a trimis memorii cu problemele din sistemul de educaţie către 
Ministerul Muncii, Ministerul Finanţelor Publice, Ministerul Educaţiei Naţionale, precum şi către Guvern, atrăgând 
atenţia că nemulţumirile angajaţilor din educaţie sunt mari şi că lipsa dialogului social pentru rezolvarea acestora 
ar putea duce la proteste de amploare în întreaga ţară. 
FSLI spune că majorarea acordată la 1 ianuarie 2018 nu poate să acopere nici măcar rata inflaţiei, ceea ce face ca 
nivelul de trai al angajaţilor din educaţie să fie cât mai scăzut. 
Sindicatele din educaţie cer Guvernului modificarea OUG 3/2018, privind unele măsuri fiscal - bugetare, prin care 
mii de angajaţi din învăţământ aflaţi în concediu medical pierd sume importante din venit, renegocierea Legii 
cadru nr. 153/2017, prin care a fost stabilit raportul de 1/12 între cel mai mic şi cel mai mare salariu de la stat, 
personalul didactic de predare fiind poziţionat între 1,64 şi 2,76, în treimea inferioară a grilei de salarizare. Ei 
afirmă că Legea cadru nr. 153/2017 privind salarizarea bugetarilor a creat discriminări atât în rândul anajaţilor din 
sistemul bugetar, dar şi în rândul angajaţilor din învăţământ. Reîncadrarea personalului didactic, pe această lege, 
începând cu data de 1 iulie 2017, a dus la situaţii absurde prin care personalul didactic necalificat este mai bine 
plătit decât personalul didactic calificat cu definitivat, grad didactic II sau chiar grad didactic I. 
De asemenea, FSLI solicită Ministerului Muncii modificarea Legii pensiilor, astfel încât cadrele didactice să se 
poată pensiona cu trei ani înainte de împlinirea vârstei standard. "Nivelul de suprasolicitare neuropsihică, precum 
şi cazurile medicale, care îi împiedică pe colegii noştri să îşi desfăşoare activitatea la catedră în condiţii normale, 
impun crearea unui cadru legal adecvat acestei profesii", adaugă sindicatele din educaţie, conform News.ro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 După o discuţie cu premierul şi ministrul Finanţelor, Stănescu anunţă soluţia Guvernului pentru a-i scăpa pe 
primari de grija banilor pentru salarii 
Vicepremierul şi ministrul Dezvoltării Regionale, Paul Stănescu, a declarat, luni, că Guvernul va emite o OUG, 
astfel încât fiecare unitate administrativ-teritorială (UAT) să poată plăti cheltuielile salariale, sentinţele, corecţiile 
şi aerieratele din excedentul bugetar. 
„În discuţiile cu doamna prim-ministru, cu ministrul Finanţelor pe care am avut-o, am hotărât să dăm o ordonanţă 
de urgenţă în care, din excedent (bugetar – n.r), excedentul fiind o chestiune foarte sensibilă, aşa cum ştiţi, fiecare 
UAT să poată plăti cheltuieli salariale, sentinţe, corecţii şi arierate. Tot ordonanţa asta va mai conţine şi două 
lucruri: vom folosi acea compensare, cred că acum doi sau trei ani s-a mai făcut, adică dacă un UAT este dator la o 
societate comercială, societatea comercială e dator la ANAF, să putem compensa toate lucrurile acestea şi sigur 
că e o chestiune care e urgent să o facem pentru că sunt datorii pe care nu le putem compensa cred că de vreo 
doi ani de zile. Mai e un lucru foarte important: deci, compensarea, împrumutul din trezorerie”, a declarat Paul 
Stănescu, la Parlament. 
El a mai spus că nu ltie dacă ordonanţa de urgenţă va fi gata până la şedinţa de Guvern de joi, pentru că trebuie să 
ia şi avizul CES (Consiliul Economic şi Social – n.r), dar dacă nu va fi gata, "sigur va intra în şedinţa de guvern 
următoare, deci nu joia asta care vine, joia cealaltă". 
Stănescu a precizat că sunt localităţi care au un excedent mare, care au excedent normal şi localităţi care nu au 
excedent. 
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„Dar noi aşa cum am spus în Legea bugetului, am stabilit lucrurile astea. Scrie în Legea Bugetului clar, Legea 
nr.2/2000 a Bugetului de stat, că va fi analizat fiecare UAT în parte şi niciun UAT nu va pierde co-finanţare, deci 
statul va interveni în cazul co-finanţărilor şi tuturor celorlalte proiecte pentru ca toate UAT-urile să-şi ducă 
proiectele la bun sfârşit”, a adăugat ministrul Dezvoltării Regionale. 
(Sursa: Gandul) 
 

 Veşti bune pentru mulţi români. Guvernul promite că le va înapoia banii până la sfârşitul lunii martie 
Mii de oameni cu probleme de sănătate aflaţi în concedii medicale au ajuns în situaţii limită, după o lună şi 
jumătate în care au primit mai puţini bani. Situaţia este disperată pentru mii de salariaţi cu probleme grave de 
sănătate, pentru care tratamentele sunt costisitoare, potrivit asociaţiilor de pacienţi. 
Guvernul promite ca va ]napoia, până la finalul lunii martie, sumele datorate celor care s-au trezit cu bani mai 
puţini pentru concediile medicale şi de maternitate, informează România tv. 
Situaţia a fost cauzată de modificarea cuantumului de contribuţii sociale datorate, care acum se face în funcţie de 
salariul mediu brut. 
După ce a fost acuzat că strânge bani la buget pe spatele bolnavilor şi a mamelor, Executivul a decis să dea o 
ordonanţă de urgenţă, prin care practic va plafona CAS in cazul acestor concedii. 
Dăncilă a anunţat astăzi că în următoarea şedinţă de guvern va fi adoptată o nouă ordonanţă, care să regleze 
indemnizaţiile mamelor şi "defecţiunile" din legea privind concediile medicale. 
"În următoarea şedinţă vom avea încă o ordonanţă să reglăm pentru mămici, pentru concediile medicale, acolo 
unde avem deficienţe”, a declarat Dăncilă. 
Potrivit unei variante de lucru a ordonanţei pregătite de Finanţe, contribuţiile vor fi plafonate la nivelul anului 
2017, iar angajaţii care au avut de pierdut până acum îşi vor primi banii înapoi de la angajatori până pe 31 martie. 
(Sursa: Romania TV) 
  

 BNR, anunț îngrozitor pentru românii cu credite în lei: Indicele Robor a atins cel mai mare nivel din decembrie 
2017 
Indicele Robor la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a crescut la 
2,08%, cel mai mare nivel din decembrie 2017, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a României 
(BNR). 
Robor la 3 luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei, 
anunță News.ro. 
Vineri, indicele a stagnat la 2,07%. Luni, acesta a urcat la 2,08%, cel mai mare nivel din 28 decembrie 2017, când a 
atins pragul de 2,08%. 
Totodată, indicele Robor la 6 luni a crescut luni la 2,40%, cel mai mare nivel din 31 octombrie 2014, când a fost 
2,45%. 
La începutul lunii februarie, BNR a crescut rata dobânzii de politică monetară de la 2% la 2,25% pe an. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 O nouă veste teribilă de la BNR: Euro a atins un prag critic în raportul cu moneda națională 
Banca Naţională a României (BNR) a anunţat luni un curs de referinţă de 4,6609 lei/euro, în creştere cu 0,03% faţă 
de nivelul atins vineri, în contrast cu tendinţa regională. 
Vineri, euro a scăzut la 4,6595 lei, după ce joi a crescut la 4,6598 lei. 
Luni, leul s-a depreciat în raport cu euro, în contrast cu tendinţa regională. Alte monede din regiune, precum 
zlotul polonez, coroana cehă şi forintul maghiar, s-au apreciat pe piaţa interbancară în raport cu euro. 
Dolarul american, cotat indirect în piaţa românească prin raportare la paritatea euro/dolar, s-a apreciat de la 
3,7306 lei la 3,7530 lei. 
Cursul francului elveţian a crescut de la 4,0452 lei la 4,0471 lei, anunță News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
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 Teodorovici, în alertă după anunțul lui Isărescu privind creșterea inflației. Ce anunță ministrul Finanțelor 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat luni că este îngrijorat în legătură cu rata anuală a inflaţiei de 
4,3%, dar a atras atenţia că nu sunt doar factori interni care au contribuit la creşterea inflaţiei, şi a spus că va avea 
în acest sens o discuţie cu guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, informează news.ro. 
Rata anuală a inflaţiei, care măsoară evoluţia preţurilor de consum în ultimul an, a urcat în luna ianuarie la 4,32%, 
cel mai înalt nivel din iulie 2013, când a fost 4,41%, în condiţiile în care gazele naturale s-a scumpit cu 3,79% faţă 
de decembrie, potrivit datelor publicate recent de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Întrebat dacă este îngrijorat în legătură cu această creştere, Teodorovic a răspuns afirmativ. 
”Normal, trebuie s-o luăm în calcul în cadrul Ministerului Finanţelor. Dar, să nu uităm că nu stau la bază doar 
factorii interni. (...) Voi avea o discuţie cu guvernatorul BNR pentru a vedea care sunt acţiunile comune. Poate 
săptămâna viitoare”, a declarat Teodorovici. 
În ianuarie, faţă de aceeaşi lună a anului trecut, mărfurile alimentare s-au scumpit cu 3,79%, în medie, preţurile 
mărfurilor nealimentare au urcat cu 6,23%, iar preţurile serviciilor au crescut cu 0,9%. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dăncilă îl bagă 'în sedință' pe Isărescu, pe tema creșterii inflației: 'Politica monetară este legată de Banca 
Naţională' 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat luni că în perioada următoare va avea o discuţie cu guvernatorul Băncii 
Naţionale, Mugur Isărescu, pe tema creşterii inflaţiei. 
"Vom discuta şi despre inflaţie. După cum ştiţi, politica bugetară şi fiscală este a Guvernului, politica monetară 
este legată de Banca Naţională. Deci, eu cred că putem ţine lucrurile sub control (...) Voi avea o discuţie cu 
domnul guvernator", a declarat Viorica Dăncilă la plecarea de la lucrările adunării generale a Asociaţiei Comunelor 
din România, întrebată de jurnalişti dacă este îngrijorată de faptul că în luna ianuarie inflaţia a fost 4,3%, 
conform Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 DEZBATEREA moţiunii din Parlament | Ministrul Muncii: Nu există o statistică din care să reiasă că au scăzut 
salariile a 2 milioane de români/ Deputat PNL: Primiţi cartonaşul roşu pentru faultul adus pieţei muncii 
Ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, a declarat, luni, la dezbaterea moţiunii simple depusă de PNL, că nu există 
nicio statistică din care să reiasă că au scăzut salariile a 2 milioane de români, arătând că această cifră este una 
aberantă. 
”Nu există nicio statistică din care să reiasă că au scăzut salariile a 2 milioane de români. Este o cifră aberantă”, a 
spus Olguţa Vasilescu. 
„Dacă dau la o parte din această moţiune invectivele şi ciferele nereale, nu mai rămâne nimic”, a spus ministrul 
Muncii, precizând că s-ar fi aşteptat ca PNL să vină cu soluţii. 
Deputatul PNL Mara Calista a declarat, luni, la dezbaterea moţiunii simple, că ministrul Muncii, Lia Olguţa 
Vasilescu, merită cartonaşul roşu pentru „faultul” adus pieţei muncii, precum şi un premiu pentru invenţia 
economică şi fiscală a anului 2017 – brevetul pentru invenţia salariului negativ. 
Camera Deputatilor dezbate, la ora transmiterii acestei ştiri, moţiunea simplă a PNL intitulată "Lia Olguţa 
Vasilescu - Ministrul Minciunii şi al Injustiţiei Sociale". Votul asupra moţiunii va fi dat miercuri. 
Deputat PNL, către ministrul Muncii: Primiţi cartonaşul roşu pentru faultul adus pieţei muncii 
Deputatul PNL Mara Calista a declarat, luni, la dezbaterea moţiunii simple, că ministrul Muncii, Lia Olguţa 
Vasilescu, merită cartonaşul roşu pentru „faultul” adus pieţei muncii, precum şi un premiu pentru invenţia 
economică şi fiscală a anului 2017 – brevetul pentru invenţia salariului negativ. 
„În ultimul an de zile, vedem o Românie care suferă de o boală incurabilă, se numeşte fiscalitate haotică cronică. 
(...) Doamna ministru, astăzi, primiţi cartonaşul roşu! Este simbolul sancţiunii pe care o meritaţi cu vârf şi îndesat 
pentru proasta gestiune a ministerului, pentru faptul cu bunăştiinţă şi faultul adus pieţei muncii din România 
pentru toate categoriile socioprofesionale, pentru minciuna adresată cu nonşalanţă şi fără scrupule, pentru lipsa 
de capacitate de a repara inechităţile. Cârpeala prin ordonanţe de urgenţă, doamna ministru, nu este reparaţie”, a 
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declarat deputatul PNL Mara Calista, în plenul Camerei Deputaţilor, la dezbaterea moţiunii simple îndreptate 
împotriva ministrului Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
Deputatul PNL a afirmat că PSD „a fluturat demagogic”, în campania electorală, promisiunea de majorare cu 25% 
a salariilor. 
„Scădeţi salariile din cauza minciunii promisiunilor electorale din campanie, când aţi fluturat demagogic procentul 
de 25%, scădeţi salariile pentru că angajatul va suporta în întregime contribuţiile sociale (...)”, a spus Calista. 
Mara Calista a susţinut că Lia Olguţa Vasilescu merită un premiu pentru invenţia economică şi fiscală a anului 
2017 – brevetul pentru invenţia salariului negativ 
„Doamna ministru, vă arătăm că printr-un profesionalism multidisciplinar nedezvoltat aţi reuşit nu în 
performanţa, să dezvoltaţi ceva ce nimeni, dar absolut nimeni nu s-a gândit până acum, oameni care să 
muncească legal şi pentru acest drept garantat de Constituţie să fie nevoiţi să aducă bani de acasă ca să îşi 
plătească dările la stat. (...) PNL crede că meritaţi un premiu pentru invenţia economică şi fiscală a anului 2017 – 
brevetul pentru invenţia salariului negativ, vi-l înmânez personal pentru că veţi rămâne în istorie cu această 
realizare ruşinoasă”, a spus Calista. 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, argumente pentru transferul contribuţiilor 
Transferul contribuțiilor de la angajator la angajat a fost necesar pentru a acoperi o parte din deficitul fondului de 
pensii. Iar dacă nu se făcea acest transfer puteam să ajungem în situația de a nu mai putea plăti pensiile, a 
declarat ministrul Muncii, Olguța Vasilescu, la emisiunea România 9 de la TVR. 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu: "Angajatorul plătea în dreptul angajatului. Pentru că era vorba de banii 
angajatului ar fi fost infracțiune. În schimb, pentru firma lui nu mai plătea aceste contribuții. Și atunci a trebuit să 
luăm această decizie, ca să putem să alimentăm fondul de sănătate și fondul de pensii, ca să fie bani și de 
majorările de pensii și să nu mai avem deficit la fondul de pensii. 
Toată lumea așteaptă majorări de pensii. Cum să faci majorări de pensii în condițiile în care nu ai banii necesari 
pentru că pentru 2 milioane de angajați nu se plătesc aceste contribuții? 
Mergeam în continuare cu deficitul care s-ar fi adâncit din ce în ce mai mult și am fi ajuns, la un moment dat, în 
situația în care să nu se mai poată plăti pensiile". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Prima întâlnire dintre Toader şi Iohannis după scandalul DNA: Ministul Justiţiei prezent, la Palatul Cotroceni, 
la primirea magistraţilor absolvenţi/ ANUNŢUL privind activitatea DNA, joi la ora 18.00 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, luni, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că va fi prezent marţi, la 
ceremonia primirii magistraţilor absolvenţi ai Institutului Naţional al Magistraturii (INM), organizată la Palatul 
Cotroceni. 
La ceremonia de primire a magistraţilor absolvenţi ai Institutului Naţional al Magistraturii (INM), de marţi de la 
Palatul Cotroceni, participă atât preşedintele Klaus Iohannis cât şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Evenimentul este programat să înceapă la ora 15.00. 
Săptămâna trecută, şeful statului a afirmat că va avea o discuţie cu ministrul Justiţiei. 
"Cu domnul ministru al Justiţiei voi avea în zilele următoare o discuţie. Dacă va fi nevoie voi avea o discuţie şi cu 
doamna Kovesi. Şi dacă tot va mai fi nevoie este posibil să avem o discuţie şi în trei", a spus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că nu i s-a părut că se fac presiuni politice asupra ministrului Justiţiei, 
Todorel Toader, în ceea ce priveşte analiza activităţii DNA, afirmând că Tudorel Toader este "un profesionist 
reunit" şi va avea o poziţie "fundamentată juridic". 
"(...)Nu mi s-a părut că se fac presiuni asupra ministrului Justiţiei. (...) Este un profesionist renumit şi cu siguranţă 
poziţia cu care va ieşi, atunci când va ieşi, va fi una fundamentată juridic", a declarat preşedintele Klaus Iohannis, 
solicitat să precizeze dacă este de părere că analiza activităţii DNA va fi făcută fără presiuni politice. 
Tudorel Toader anunţă că va prezenta joi la ora 18.00 raportul privind activitatea managerială a DNA 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, pe Facebook, că va prezenta raportul privind activitatea 
managerială la DNA joi, 22 februarie 2018, la ora 18.00. 
"Raport privind activitatea managerială la DNA,joi, 22 februarie 2018, orele 18.00 la Ministerul Justiţiei - Sala de 
Consiliu", este mesajul postat de Tudorel Toader, luni, pe pagina sa de Facebook. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul de la DNA. Carmen Dan cere REVOCAREA a doi poliţişti care apar în înregistrările difuzate de Vlad 
Cosma privind DNA Ploieşti: Faptele sunt de o mare gravitate 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a solicitat, marţi, procurorului şef DNA revocarea a doi poliţişti care 
apar în înregistrările care privesc activitatea DNA Ploieşti, anunţă miercuri Ministerul Afacerilor Interne (MAI). Ea 
a motivat demersul prin faptul că faptele sunt de o mare gravitate. 
„Am solicitat procurorului şef al DNA să-i revoce din funcţie, pentru că Ministerul Afacerilor Interne nu poate s-o 
facă. Motivul este evident. Cred că faptele expuse în spaţiul public sunt de o mare gravitate. Evident că e un lucru 
foarte grav care trebuie de îndată cercetat şi este firesc ca toate instituţiile statului să reacţioneze”, a afirmat 
Carmen Dan, la bilanţul Inspectoratului General al Jandarmeriei Române. 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a solicitat, marţi, procurorului şef DNA revocarea comisarul şef de 
poliţie Iordache Mihai şi comisarul şef de poliţie Florea Gabriela care apar în înregistrările care privesc activitatea 
DNA Ploieşti, a anunţat miercuri Ministerul Afacerilor Interne (MAI). 
MAI transmite că, potrivit ordonanţei de urgenţă 43/2002 privind Direcţia Naţională Anticorupţie, revocarea din 
funcţie, înaintea împlinirii termenului de detaşare, a poliţiştilor de poliţie judiciară detaşaţi la DNA se face prin 
ordin motivat al procurorului şef. 
Solicitarea ministrului Carmen Dan a fost făcută în cursul zilei de marţi, 13 februarie 2018, a anunţat MAI, într-un 
comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia pentru procurori din CSM a luat act de suspendarea din funcţie a Mihaielei Moraru Iorga 
Secţia pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a luat act, luni, de suspendarea din 
funcţie a procurorului Mihaiela Moraru Iorga, după ce aceasta a fost trimisă în judecată pentru favorizarea 
făptuitorului şi fals intelectual. 
Pe 8 februarie 2018, Mihaiela Iorga a fost trimisă în judecată de colegii ei de la Ploieşti, fiind acuzată de 
favorizarea făptuitorului şi fals intelectual. Procurorii DNA o acuză că, în perioada 2015 – iunie 2017, la 
rugămintea expresă a unui inculpat dintr-un dosar aflat la acea vreme pe rolul D.I.I.C.O.T. - Serviciul Teritorial 
Ploieşti, ca să îngreuneze cercetările şi tragerea la răspundere penală a inculpatului, Mihaiela Moraru Iorga l-a 
ajutat, prin efectuarea mai multor acte comisive şi omisive. Mai exact, aceasta ar fi desfăşurat activităţi de 
anchetă în afara unui cadru legal, în paralel cu urmărirea penală derulată de procurorii D.I.I.C.O.T Ploieşti. 
Mihaiela Moraru Iorga a purtat cu inculpatul, la vremea respectivă urmărit internaţional, mai multe discuţii 
informale în cadrul cărora, printre altele, i-a transmis acestuia „aibă un pic de răbdare că lucrurile nu se rezolvă 
peste noapte”. Acelaşi gen de discuţii au fost purtate şi cu intermediari ai aceleiaşi persoane, în biroul său din 
sediul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, pentru a stabili modalitatea în care poate fi ajutată, spun procurorii. 
De asemenea, spun anchetatorii, Iorga "a făcut demersuri de identificare şi, ulterior, de preluare nelegală spre 
soluţionare, a unui dosar înregistrat la Direcţia Naţională Anticorupţie – Secţia de combatere a infracţiunilor 
asimilate infracţiunilor de corupţie, aflat în lucru la un alt procuror, prin inducerea în eroare în sensul că ar 
instrumenta o cauză mai veche şi care priveşte aceleaşi fapte". 

 
După preluarea cauzei, magistratul ar fi dispus efectuarea unei expertize judiciare financiar-contabile şi fiscale "cu 
obiective favorabile, apte a trunchia activitatea infracţională a persoanei protejate, care s-a finalizat prin 
formularea unor concluzii favorabile acesteia" şi "i-a pus sub acuzare pe inspectorii antifraudă care au întocmit 
procesele verbale – mijloace de probă avute în vedere de judecătorul de drepturi şi libertăţi pentru confirmarea 
măsurii arestării preventive dispusă faţă de persoana respectivă, la data de 06.03.2016, fără ca la dosar să existe 
probe care să releve, în mod rezonabil, intenţia infracţională a acestora" 
"Moraru Iorga Mihaiela nu a depus la dosarul cauzei raportul de expertiză, după predarea acestuia de către 
experţii desemnaţi. Mai mult, magistratul a invocat în cuprinsul a patru ordonanţe de prelungire a măsurii 
controlului judiciar a împrejurării, neadevărate, că raportul de expertiză nu a fost finalizat (în condiţiile în care 
acest raport de expertiză ajunsese la inculpată în data de 17 octombrie 2016 şi chiar aceasta dispusese prin 
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ordonanţă stabilirea cuantumului onorariului final şi achitarea contravalorii expertizei, în cea mai mare parte din 
fondurile Direcţiei Naţionale Anticorupţie)", precizează DNA. 
Omul de faceri favorizat ar fi fost Florian Walter. Dosarul a fost trimis spre judecare Înaltei Curţi de Casaţie şi 
Justiţie. 
Iorga a fost revocată din DNA la ordinul procurorului şef, Laura Codruţa Kovesi, în iulie 2017, revenind ulterior în 
cadrul parchetului ca urmare a unei decizii a instanţei. 
Potrivit procedurii, atunci când faţă de un magistrat se pune în mişcare acţiunea penală, CSM dispune 
suspendarea din magistratură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlament: Înfiinţarea Comisiei de anchetă privind activitatea directorului SPP - pe ordinea de zi a plenului 
comun 
Senatul şi Camera Deputaţilor se reunesc marţi în plen pentru un vot asupra hotărârii de înfiinţare a Comisiei 
parlamentare de anchetă pentru verificarea activităţilor directorului Serviciului de Protecţie şi Pază, Lucian 
Pahonţu, şi a modului în care este posibil ca acesta să fi implicat instituţia în activităţi care exced cadrul legal de 
funcţionare. 
 
Birourile permanente reunite ale Parlamentului au decis convocarea pentru marţi, la ora 14,00, a plenului comun, 
pe ordinea de zi aflându-se înfiinţarea Comisiei de anchetă privind activitatea directorului SPP. 
 
Printre obiectivele comisiei se numără: identificarea procedurilor stabilite pentru respectarea ordinelor pe 
unitate, a regulamentelor militare, precum şi modalitatea de comunicare a ordinelor de serviciu, determinarea 
implicării directorului SPP în influenţarea unor decizii politice sau în plan politic, verificarea unei eventuale 
modalităţi de implicare a SPP în activităţi care exced cadrul legal de funcţionare de către directorul instituţiei, 
verificarea rapoartelor de activitate a directorului SPP din ultimii 5 ani, identificarea protocoalelor încheiate cu 
alte instituţii, a regulilor de relaţionare cu acestea, precum şi verificarea respectării cadrului legal de acţiuni 
prevăzute în aceste colaborări. 
 
Potrivit proiectului de hotărâre, comisia va verifica modul şi criteriile în care au fost desemnaţi ofiţerii de protecţie 
a demnitarilor, va identifica numărul de mandate de supraveghere video-audio solicitate în baza Legii 191/1998, 
precum şi respectarea cadrului legal. 
 
Comisia va fi formată din 15 membri: 7 - de la PSD, 3 - de la PNL şi câte unul de la USR, UDMR, ALDE, PMP, 
minorităţi. 
 
Preşedintele comisiei va fi un reprezentant PSD, vicepreşedintele de la PNL, iar secretarul de la ALDE.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tăriceanu - invitat marţi la audieri în Comisia pentru controlul SRI 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, urmează să fie audiat marţi, după şedinţa de plen comun a 
Camerei Deputaţilor şi Senatului, la Comisia parlamentară pentru controlul SRI. 
 
Preşedintele comisiei, Claudiu Manda, anunţa săptămâna trecută că marţi va fi invitat la audieri Călin Popescu-
Tăriceanu. 
 
"Sunt aspecte care vizează activitatea domnului Tăriceanu discutate în comisie - atunci când era prim ministru al 
României şi era membru în CSAT - şi au fost elemente care au legătură cu activitatea SRI şi cu CSAT şi - doi - cred 
că sunt elemente pe care domnul Tăriceanu le are de adus în atenţia comisiei şi pe care comisia le poate lămuri, 
verifica prin corespondenţa pe care o face cu SRI", a explicat Manda motivele pentru care a fost chemat la audieri 
preşedintele Senatului. 
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El a arătat că pe 27 februarie va fi audiat la comisie fostul şef al SRI George Maior, iar pe 6 martie - Florian Coldea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dăncilă: Nu am primit încă o invitaţie de la Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării. Nu ştiu dacă 
voi merge, dar aş vrea să merg / CNCD: Atâta timp cât premierul a depus o explicaţie scrisă înseamnă că a 
primit o invitaţie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni, că nu a primit nicio invitaţie de la CNCD pentru a fi audiată pentru 
declaraţiile din timpul unei emisiuni TV, când i-a numit ”autişti” pe europarlamentarii români care dezinformează. 
”Nu am primit încă o invitaţie de la CNCD. Nu ştiu dacă voi merge, dar aş vrea să merg. După cum ştiţi, mi-am 
cerut scuze public. Nu am vrut să fac nicio referire la acest aspect. Mai mult, vineri voi avea o întâlnire cu 
asociaţiile de părinţi, cu ONG-urile din domeniu, pentru a căuta soluţii pentru aceşti copii şi nu numai pentru cei 
care au această problemă, dar şi pentru alte domenii - copii cu sindrom Down, pentru copii cu boli rare. Vom 
încerca să ajutăm, ţinând cont că eu chiar, şi atunci când am fost europarlamentar, am căutat să ajut copii sau 
oameni care au probleme. Declaraţia pe care am avut-o în Parlamentul European, pe care am susţinut-o şi care a 
trecut era una pentru ajutorul copiilor cu sindrom Down. Deci nu a vrut să fie nicio referire, nu îmi stă în caracter 
să fac astfel de lucruri. Dar, pentru că acest lucru s-a întâmplat, chiar vreau să am o întâlnire, să văd probleme, 
dincolo de ceea ce va hotărî CNCD”, a declarat Viorica Dăncilă. 
Premierul are programată, marţi şi miercuri, o vizită la Bruxelles, unde se va întâlni cu liderii europeni. 
Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării a decis să se autosesizeze cu privire la declaraţia doamnei 
Prim-ministru Dăncilă Viorica Vasilica, din cadrul interviului acordat la televiziunea Antena 3, în seara zilei de 15 
februarie 2018, care a avut următorul conţinut: “Aceşti oameni cred că sunt autişti şi nu văd şi nu aud ceea ce este 
vizibil pentru toţi cei de bună credinţa”. 
”Consiliul urmează să organizeze audierea doamnei Prim-ministru în data de 20 februarie. În speţă, va fi citat la 
audieri şi moderatorul emisiunii respective, domnul Mihai Gâdea. În urma îndeplinirii procedurii legale, C.N.C.D. va 
analiza declaraţia în speţă şi comportamentul moderatorului, din perspectiva săvârşirii unei posibile fapte de 
discriminare, prin încălcarea dreptului la demnitate umană a persoanelor cu autism”, a transmis CNCD. 
UPDATE - CNCD: Atâta timp cât premierul a depus o explicaţie scrisă înseamnă că a primit o invitaţie 
Preşedintele Consiliului Naţional de Combatere a Discriminării (CNCD), Asztalos Csaba, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, că premierul României a depus o explicaţie în scris în legătură cu afirmaţii în care i-a numit ”autişti” pe 
unii europarlamentari români, ceea ce înseamnă că a primit o invitaţie. 
"Atâta timp cât doamna premier Viorica Dăncilă a depus o explicaţie în scris cu privire la acele afirmaţii înseamnă 
că aceasta a primit invitaţia noastră de a fi audiată pe data de 20 februarie, la ora 09.30", a menţionat, pentru 
agenţia de presă MEDIAFAX, Asztalos Csaba. 
Preşedintele CNCD a explicat că Viorica Dăncilă nu este nevoită să se prezinte la audieri, în condiţiile în care a 
depus această explicaţie scrisă. 
Explicaţiile Consiliului Naţional de Combatere a Discriminării vin după ce premierul României a declarat că nu a 
primit nicio invitaţie de la CNCD în acest sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul lovește din nou: Românii, impozitați în funcție de evoluţia pieţei imobiliare 
Guvernul lucrează la o modificare a Codului Fiscal care prevede că, începând cu anul 2018, impozitarea clădirilor 
nerezidențiale aflate în propritatea persoanelor fizice sau juridice va fi realizată exclusiv pe baza evaluării valorii 
de piață, atrage atenția Adrian Vascu, fost președinte al ANEVAR. 
Fostul preşedinte al Asociaţiei Naţionale a Evaluatorilor Autorizaţi din România (ANEVAR) şi managing partener al 
companiei de evaluări Veridio, Adrian Vascu avertizează că nu este posibilă estimarea valorii de piaţă a unei clădiri 
şi cere Guvernului să elimine această eroare din proiectul de lege. 
"Începând cu anul 2018, rapoartele de evaluare întocmite de evaluatorii autorizaţi pentru a fi furnizate de către 
contribuabili organelor fiscale locale, se realizează exclusiv prin metoda evaluării valorii de piaţă", se spune 
într-un proiect de lege citat de Capital. 
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Evaluatorul precizează că regula impozitării în Romania a fost întotdeauna următoarea: terenul să fie impozitat 
separat faţă de cladire. „Dacă acest sistem se menţine nu are ce să caute în actul normativ cerinţa de estimare a 
valorii de piaţă a clădirii". El spune că estimarea valorii de piaţă se poate face doar pentru o proprietate 
imobiliară. 
Ideea impozitării proprietăţilor imobiliare după valoarea lor de piaţă nu este nouă. Ea a fost sugerată iniţial de 
fostul premier Dacian Cioloş în 2016. Cioloş a discutat ideea trecerii la un sistem de impozitare bazat pe valoarea 
de piaţă a imobilelor pentru a creşte veniturile la bugetele locale, în contextul în care nu exista perspectiva unor 
transferuri semnificative de bani de la bugetul central către cel al primăriilor. 
Începând din 2016, impozitul pe clădiri datorat de persoanele juridice se calculează prin aplicarea unei cote 
asupra valorii de impozitare determinate dintr-un raport de evaluare semnat de un evaluator autorizat ANEVAR, 
conform Codului Fiscal. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Veste BOMBĂ pentru milioane de români! Guvernul i-ar putea trimite GRATIS la dentist! Ce servicii ar urma să 
le ACOPERE 
Veste uriașă pentru milioane de români! Guvernul i-ar putea trimite gratis la dentis. În curând, Executivul va 
aproba pachetele medicale la stat pentru perioada 2018-2019, iar acestea sunt detalitate în Proiectul de Ordin al 
Ministerului Sănătății și Casei Naționale de Asigurări de Sănătate (CNAS) privind aprobarea Normelor 
metodologice de aplicare în 2018 a pachetelor de servicii medicale pentru 2018-2019. 
Pentru a fi aplicat, documentul trebuie să fie aprobat de ministrul Sănătății și de președintele CNAS, apoi să fie 
publicat în Monitorul Oficial. 
Aceste pachete de servicii medicale sunt diferite pentru cei asigurați în sistemul public de sănătate față de cei 
care nu sunt asigurați, însă ambele includ, în mai mică sau mai mare măsură, serviciile dentare de care vor putea 
beneficia românii la stat, informează avocatnet.ro. 
Persoanele asigurate vor primi un pachet de servicii medicale de bază, în care vor avea mai multe beneficii decât 
cele neasigurate. 
Potrivit proiectului, adulții vor putea merge la consultație gratuită o dată pe an, iar copiii, chiar de două ori. Mai 
precis, pentru decontarea integrală sau de 60% din tarif sunt prevăzute următoarele acte terapeutice: 

 tratamentul cariei simple, 
 obturaţia dintelui după tratamentul afecţiunilor pulpare sau al gangrenei, 
 pansamentele calmante, 
 extracția dinților cu anestezie, 
 diverse proteze, aparate și dispozitive utilizate în tratamentul malformațiilor congenitale, 
 reparații și reconstrucții. 

Persoanele neasigurate vor beneficia de următoarele servicii gratuite: pansamente calmante/drenaj endodontic, 
tratamentul afecțiunilor parodonțiului cu anestezie, chiuretaj alveolar şi tratamentul hemoragiei, reducerea 
luxaţiei articulaţiei temporo-mandibulare, reparația și rebazarea protezelor și reparațiile aparatelor ortodontice. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Primăria Capitalei va cumpăra cele 400 de noi autobuze cu 250.000 de euro bucata, plus TVA/ Firea: Staţiile 
de autobuz arată deplorabil şi trebuie modernizate 
Primarul general, Gabriela Firea a anunţat, luni, compania care a câştigat licitaţia pentru înnoirea parcului auto al 
RATB cu 400 autobuze. Astfel, PMB va cumpăra cele 400 de vehicule de la compania turcească Otokar Europe cu 
suma de 250.000 de euro, plus TVA, pentru fiecae vehicul. 
„În cadrul procedurii de licitaţie au fost depuse patru oferte, după cum umează: Karsan Otomotiv, Man Truck&Bus 
AG, Mercedes Benz România şi asocierea Otokar Europe şi Otokar Automotive. După evaluarea ofertelor, în 
raport cu criteriile anunţate, punctajul cel mai mare a fost obţinut de asocierea Otokar Europe şi Otokar 
Automotive, care a fost declarată câştigătoare. Valoarea atribuită achiziţiei este de 100 de milioane de euro, ceea 
ce înseamnă 250.000 de euro, plus TVA, pentru fiecare autobuz”, a declarat, luni, primarul general, Gabriela Firea. 
Potrivit edilului, 300 dintre cele 400 de autobuze ar putea fi livrate în următorul an. 
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Primăria Capitalei a lansat în luna iulie 2017 licitaţia pentru achiziţionarea a 400 de autobuze pentru RATB, 
contract estimat la circa 510,5 milioane de lei, fără TVA, pentru o periodă de patru ani. Licitaţia a fost însă 
suspendată în luna august, ca urmare a contestaţiilor depuse de mai mulţi operatori economici. 
Contractul presupune achiziţia a 320 de autobuze cu o lungime de 12 metri, cu o capacitate minimă de 96 de 
călători, 50 de autobuze cu o lungime de 10 metri şi o capacitate minimă de 70 de călători, precum şi 30 de 
autobuze articulate, lungi de 18 metri, cu o capacitate minimă de 135 de călători. 
Potrivit caietului de sarcini, toate autobuzele trebuie să aibă o motorizare Euro 6 şi să poată funcţiona pe diesel şi 
biodiesel. 
Firea: Staţiile de autobuz arată deplorabil şi trebuie modernizate 
Primarul general, Gabriela Firea, a anunţat, luni, că Primăria Municipiului Bucureşti (PMB) intenţionează să 
modernizeze staţiile de autobuz şi refugiile de tramvai, urmând să fie înlocuite toate cabinele în care se vând 
tichete cu aparate electronice. 
„Staţiile de autobuz arată deplorabil. Acestea, împreună cu refugiile de tramvai trebuie modernizate ş trebuie să 
asigure atât confortul călătorilor cât şi protecţie când este foate cald sau ninge şi, de asemenea, să fie şi o sursă 
de informare a călătorilor cu privire la traseu sau la orele când ajung autovehiculele în staţie. Practic, în acest 
moment se lucrează la toată documentaţia şi în scurt timp vom anunţa şi lansarea acestui program”, a declarat, 
luni, primarul general, Gabriela Firea. 
Edilul a mai anunţat că PMB intenţionează să schimbe cabinele de vânzare a biletelor cu aparate de vânzare a 
tichetelor de călătorii. 
„În acest moment se lucrează la studiul de fezabilitate pentru înlocuirea tuturor cabinelor în care se vând tichete 
cu aparate electronice pentru vânzarea tichetelor de călătorie”, a mai declarat primarul general, în cadrul unei 
conferinţe de presă în cadrul căreia a fost anunţat compania câştigătoare de la care PMB va cumpăra 400 de 
autobuze. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România devine o forță militară: cumpără super rachete HIMARS din SUA 
Senatul a adoptat proiect de lege pentru realizarea „Capabilităţii de sprijin de foc indirect” aferentă programului 
de înzestrare "Sistem Lansator Multiplu de Rachete cu bătaie mare". În cadrul programului de înzestrare cu 
sistemul HIMARS, România a solicitat SUA achiziţia a 54 de instalaţii de lansare şi elemente auxiliare pentru 
dotarea a trei batalioane luptătoare. 
Proiectul a fost adoptat în Senat cu unaniminate, 108 senatori votând acest proiect de lege. În cazul acestei legi, 
decizională este Camera Deputaților. 
„Ministerul Apărării Naţionale a fost înştiinţat miercuri, 6 septembrie, de către Ambasada SUA în România, cu 
privire la faptul că solicitarea ţării noastre privind disponibilitatea achiziţionării de sisteme tip Lansator Multiplu 
de Rachete cu Bătaie Mare (High Mobility Artillery Rocket Systems - HIMARS) a primit aprobarea Congresului SUA, 
conform procedurilor standard americane”, se menţionează în comunicat. 
MApN precizează că programul se află într-o etapă intermediară, după aprobarea Congresului SUA urmând a fi 
desfăşurate discuţii şi negocieri de natură tehnică pentru stabilirea configuraţiei finale a achiziţiei, dar şi opţiunile 
de transfer tehnologic şi implicarea industriei naţionale de apărare în furnizarea de echipamente necesare 
producţiei şi mentenanţei. 
Opţiunea pentru înzestrarea Armatei României cu sistemul HIMARS derivă din necesitatea asigurării unor 
echipamente de artilerie moderne, care să contribuie la întărirea capacităţii de apărare a teritoriului naţional şi la 
creşterea gradului de interoperabilitate cu armatele aliate, prin furnizarea unei capabilităţi de descurajare 
credibile, precizează MAPN. 
Instituţia menţionează, totodată, că achiziţia sistemului HIMARS face parte dintre cele opt programe esenţiale de 
înzestrare prevăzute în Planul de înzestrare a Armatei României 2017-2026, pentru care Parlamentul României a 
transmis, în luna mai 2017, aprobarea prealabilă de iniţiere a procedurilor de atribuire a contractelor aferente. 
Potrivit sursei citate, HIMARS este unul dintre cele mai fiabile sisteme de sprijin de luptă testate şi utilizate în 
misiuni reale de Forţele Terestre şi Corpul de Infanterie Marină ale SUA şi oferă o capacitate de luptă superioară, 
asigurând structurilor militare un avantaj substanţial, oferind comandanţilor opţiuni pentru succesul misiunii în 
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operaţiile specifice. Rata de fiabilitate HIMARS şi gradul de interoperabilitate între forţele SUA şi Aliate reduc 
costurile finale operaţionale şi de întreţinere. 
HIMARS este al doilea sistem care primeşte aprobarea Congresului SUA, după ce achiziţia a şapte sisteme de 
rachete sol-aer cu bătaie mare (HSAM), de tipul PATRIOT, configuraţia 3 plus, a parcurs aceeaşi procedură luna 
trecută. 
Aprobarea achiziţiei a fost anunţată şi de către fostul ministru al Apărării, Adrian Ţuţuianu care a prezentat, 
miercuri, pe Facebook, un bilanţ al activităţii sale la MApN. Adrian Ţuţuianu spune că s-a implicat activ în 
procedurile de înzestrare cu rachete HIMARS, rachete PATRIOT, corvete multifuncţionale şi transportorul blindat, 
a contribuit la procesul de revitalizare a Institutului Cantacuzino şi şi-a propus şi reînfiinţarea unor licee şi şcoli 
militare prin care să se asigure necesarul de specialişti în diverse domenii cheie în Armata Română. 
"Şi, ca o ironie a sorţii, astăzi, 6 septembrie, după momentul demisiei, solicitarea României cu privire la 
achiziţionarea sistemului HIMARS a trecut de Congresul SUA, urmând, la fel ca în cazul sistemului PATRIOT, să se 
înceapă discuţiile tehnice şi specifice în urma cărora se va configura, până la ultimul detaliu, sistemul ce va intra în 
dotarea Armatei Române. Pe foarte scurt, aceasta este activitatea din cele 2 luni şi 5 zile de mandat într-un 
minister în care singura politică este cea de apărare a ţării. Activitatea, in extenso, se află pe website-ul 
Ministerului Apărării Naţionale. Repet! Plec cu fruntea sus! Plec cu sentimentul muncii îndeplinite!", a scris Adrian 
Ţuţuianu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Data de la care vânzarea pungilor de plastic va fi INTERZISĂ 
Senatorii au votat, luni, cu unanimitate de voturi, un proiect de lege care prevede că, începând cu data de 1 
ianuarie 2019, se interzice comercializarea pungilor de transport din plastic subţire şi foarte subţire cu mâner, 
deputaţii urmând să dea votul final. 
”Proiectul interzice, începând cu data de 1 iulie 2018, introducerea pe piaţa naţională a pungilor de transport din 
plastic subţire şi foarte subţire cu mâner. De asemenea, începând cu 1 ianuarie 2019, se interzice comercializarea 
pungilor de transport din plastic subţire şi foarte subţire cu mâner. Pungile de transport din plastic subţire şi 
foarte subţire fără mâner nu fac obiectul interzicerii comercializării sau introducerii pe piaţa naţională”, se arată în 
raportul proiectului de lege. 
Proiectul iniţiat de Guvern, care transpune o directivă europeană, a fost votat de senatori cu unanimitate de 
voturi. 
Senatul a fost primă cameră sesizată, forul decizional fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Producătorii agricoli ar putea fi obligați să treacă pe etichetele produselor locul și data recoltării 
Parlamentarii pregătesc reguli noi pentru producătorii agricoli care își vând marfa în piețe. Acestia ar putea fi 
obligați să treacă pe etichete informații mult mai amănunțite: de exemplu, de unde provine marfa, cât de veche 
este şi care e numele producătorului. Autoritățile vor urmări astfel mai ușor de unde provin fructele și legumele, 
iar consumatorii vor fi mai bine informați, spun inițiatorii proiectului. 
Pe Geta am găsit-o în Piața Obor din Capitală, acolo unde vinde legumele cultivate în Dâmbovița. Are atestat de 
producător agricol. Însă în curând va trebui să învețe să eticheteze produsele mult mai amănunțit. Pe lângă preț, 
va trebui să adauge numele ei, locul de proveniență și data când au fost recoltate legumele. Si să afișeze copii ale 
documentelor care atestă că e producător. 
Ministerul Agriculturii susține propunerea. Unele piețe aplică deja reguli mai stricte de etichetare. 
Cel puţin 40% din spaţiile de vânzare din pieţe sunt rezervate producătorilor. Parlamentarii vor să le permită 
comercianţilor ca, din decembrie până în martie, să ocupe unele spaţii, dacă producătorii nu le solicită. 
CE VA CUPRINDE ETICHETA 
- numele și prenumele producătorului 
- denumirea produsului 
- localitatea de origine 
- data obținerii produsului 
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- prețul de vânzare 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Acuzații fără precedent: Dragnea şi Tăriceanu vor să vândă resursele de gaz pentru a cumpăra sprijinul lui 
Viktor Orban în lupta lor cu justiţia 
USR susţine că liderii PSD şi ALDE, Liviu Dragnea şi, respectiv, Călin Popescu Tăriceanu, sunt dispuşi să vândă în 
mod netransparent resursele de gaz ale României pentru a cumpăra favorurile şi sprijinul lui Viktor Orbán în lupta 
lor împotriva justiţiei. 
”Chiar dacă ministrul Meleşcanu a negat semnarea unui acord pe tema energiei cu Ungaria, premierul Viktor 
Orbán împreună cu ministrul de externe al Ungariei, Péter Szijjártó, susţin contrariul. Potrivit acestora, România 
urmează să-şi asume obligaţia de a pune la punct condiţiile tehnice pentru a permite, începând din anul 2022, 
aprovizionarea cu 4,4 miliarde metri cubi de gaze natural pe an prin intermediul conductei de aprovizionare care 
leagă România de Ungaria. În plus, partea română va construi staţii de compresare care vor permite livrarea a 
1,75 miliarde metri cubi de gaze naturale pe an în 2020”, arată USR într-un comunicat. 
Deputatul USR Matei Dobrovie, membru al Comisiei de politică externă, spune că, potrivit informaţiilor din presă, 
trei companii maghiare au câştigat deja prin licitaţie, organizată de Transgaz şi FGSZ, întreaga capacitate a 
interconectorului chiar înainte de a fi construit şi înainte ca gazul să fie extras din Marea Neagră. 
”Este inacceptabil cum politicieni iresponsabili pot vinde resursele României, pe şest, fără nicio consideraţie 
pentru interesul naţional, şi nu este prima dată. Să ne amintim că tot Călin Popescu Tăriceanu ceda dreptul de 
explorare a unor perimetre aflate în jurul Insulei Şerpilor către firma Sterling, înainte ca Curtea de la Haga să se 
pronunţe asupra diferendului România-Ucraina legat de delimitarea platoului continental”, a declarat Dobrovie, 
citat în comunicat. 
Finanţată cu fonduri europene ca proiect prioritar, conducta BRUA era menită să interconecteze reţelele de gaz 
din Bulgaria – România – Ungaria – Austria, pentru a întări securitatea energetică europeană, prin diversificarea 
surselor de gaz şi reducerea dependenţei de gazul rusesc, prin aducerea gazului din Marea Caspică şi Marea 
Neagră în Europa Centrală şi de Sud-Est. 
”Ungaria a decis însă unilateral să nu mai continue traseul până în Austria, ci să redirecţioneze gazul pe altă rută, 
spre statele vecine, Slovacia, Serbia, Ucraina şi Croaţia. Deşi invocă scăderea dependenţei de Rusia, în fapt, 
această decizie de a transforma BRUA în BRU subminează exact acest obiectiv şi face jocul Moscovei”, a explicat 
Matei Dobrovie. 
În opinia sa, Budapesta profită de slăbiciunea şi slugărnicia liderilor PSD-ALDE, care au nevoie de aliaţi în lupta lor 
cu justiţia şi statul de drept, pentru a obţine nişte concesii care s-o transforme în lider regional. 
”Prin tăcere, autorităţile române demonstrează o complicitate de neiertat”, afirmă deputatul USR. 
În an Centenar, resursele naturale ale României reprezintă o temă sensibilă pentru cetăţenii români, motiv pentru 
care un acord privind exportul de gaze naturale către Ungaria nu poate fi semnat în lipsa unei dezbateri publice la 
care să participe experţii în domeniu. Mai mult, guvernul PSD-ALDE trebuie să prezinte oportunitatea exporturilor 
de gaze şi avantajele economice, susţine USR, potrivit news.ro. 
Premierul ungar Viktor Orban a anunţat în 10 februarie că Ungaria va semna în curând un acord pe 15 ani cu 
România pentru furnizarea a jumătate din cantitatea anuală de gaz necesară, ţara sa reducându-şi astfel 
considerabil dependenţa faţă de Rusia, transmite Reuters. 
Anterior, Péter Szijjártó, ministrul afacerilor externe şi comerţului exterior al Ungariei, declara, la Bucureşti, după 
întrevederea cu Teodor Meleşcanu, şeful diplomaţiei române, că părţile au convenit ca până în 2020, România să 
creeze condiţiile tehnice necesare pentru exportul de gaze către Ungaria, iar din 2022, să devină posibil 
transportul către Ungaria al unei cantităţi semnificative de gaze produse în Marea Neagră, după ce companiile 
maghiare vor contracta întreaga capacitate de transport, de 4,4 miliarde de metri cubi, a acestui traseu. 
“Este prima dată în ultimele decenii, când Ungaria poate cumpăra cantităţi mari de gaze dintr-o sursă nouă, fără 
legătură cu Rusia”, a arătat ministrul ungar de Externe. 
Partea română s-a angajat să construiască, până în 2020, compresoarele cu ajutorul cărora se vor putea livra către 
Ungaria, 1,75 miliarde de metri cubi de gaz anual, respectiv, ca până în 2022 să extindă capacitatea, astfel încât 
partea maghiară să poată achiziţiona 4,4 miliarde de metri cubi de gaz pe an din cel extras de ExxonMobil şi OMV. 
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“Guvernul Ungariei a luat decizia de a construi secţiunea de conductă care lipseşte între punctul de distribuire a 
gazelor din Budapesta şi localitatea Vecsés din apropierea capitalei. Întrucât legătura maghiaro-slovacă va sosi la 
Vecsés, Ungaria construieşte astfel, practic, porţiunea care mai lipseşte din coridorul de gaze Nord-Sud, 
aducându-şi aportul pentru ca transportul de gaze să aibă loc, în Europa Centrală, nu doar în direcţie Est-Vest, ci şi 
în direcţie Nord-Sud, un aspect extrem de important din punct de vedere al securităţii naţionale”, a explicat 
ministrul ungar de externe. 
Ulterior, MAE a negat existenţa unui acord cu privire la furnizarea de gaze. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Investițiile statului, mister pentru ministrul Energiei 
Confiscarea profiturilor de către stat, prin transformarea acestora în dividende care să ajungă la acesta, lasă 
companiile din Energie fără bani de investiții, explică analiștii. Ministrul de resort este astfel contrazis, după ce a 
afirmat public că, dimpotrivă,  firmele de stat sunt motivate să facă investiții. 
Ministrul Energiei, Anton Anton, continuă să apere decizia statului de a obliga companiile la care este acționar 
majoritar să verse 90% din profit sub formă de dividende. Statul speră că astfel se va îmbogăți cu banii necesari 
acoperirii deficitului bugetar. 
Ministrul crede că luând banii companiilor de stat acestea vor fi mai motivate să facă investiții. Companiile de stat 
vor fi impulsionate să facă mai multe investiţii şi nu să păstreze banii în rezerve, după ce Guvernul va decide 
distribuirea către acţionari a 90% din profitul obţinut, a declarat, luni, ministrul Energiei, Anton Anton, într-o 
conferinţă de specialitate. 
 
El a fost întrebat cum vor fi afectate investiţiile companiilor de decizia Guvernului, care a aprobat recent un 
memorandum prin care cel puţin 90% din profitul companiilor de stat va merge în dividende. 
 
"Dacă aş fi constatat că firmele la care avem participaţii au făcut investiţii din banii pe care i-au câştigat, atunci aş 
fi fost deranjat de faptul că profitul dispare. Dar, după ce am văzut că firmele au acumulat banii în vistierie, 
mândrindu-se cu faptul că au nişte rezerve, faptul că aceste rezerve trec, şi subliniez chestia asta, nu intră în 
buzunarul investitorului ca dividende, intră în bugetul naţional şi se reîntorc din bugetul naţional pentru investiţii, 
eu cred că e vorba de circulaţia banilor mai repede şi poate că acest lucru va eficientiza investiţiile, va creşte 
numărul de investiţii", a spus ministrul. 
Acceași idee fusese formulată de către Anton Anton și săptămâna trecută. ”Hai să ne înţelegem. Dacă am fi 
proprietarul unei firme, cum ar fi ea, ce am face cu banii? Am împărţi banii ăştia şi am zice: acestea sunt dividende 
şi acestea sunt investiţii. Atâta vreme cât statul face investiţiile... el face, statul până la urmă decide că facem 
investiţia aia, facem investiţia aia sau aia, eu nu cred că e chiar aşa o mare disperare că adună banii la un loc şi 
zice anul ăsta ţi-i dau ţie”, a răspuns ministrul unei întrebări. 
Ajutorul companiilor de stat doar cu acord al Comisiei Europene 
Afirmațiile lui sunt respinse de specialiștii din domeniu. Statul nu poate finanța o companie de stat fără acordul 
Comisiei Europene și fără a fi respectate reguli precise. Odată ce i s-a confiscat profitul, compania rămâne fără 
bani de investiții, spune un specialist din industria energetică. ”Nu pot fi dați bani niciunei companii fără o 
notificare a Comisiei Europene. Dacă se obține aprobarea ca ajutor de stat eligibil, este foarte complicat. Dacă nu, 
se consideră că este ajutor de stat (nelegal – n.red). Când i-ai luat banii și i-ai dus la bugetul de stat s-a terminat”, 
spune el. 
În ceea ce privește companiile listate situația este și mai complicată. Pe lângă stat, acestea au și numeroși 
acționari privați. ”Cum să finanțezi tu stat investițiile, ce faci cu ceilalți? Trebuie să faci majorare de capital (la care 
ceilalți sunt obligați să participe pentru a își menține cota in companie – n.red.)”, spune acesta. 
Consultant fiscal Dan Schwartz confirmă și el faptul că statul nu poate da bani companiilor în care este cel mai 
mare acționar. Aceasta se întâmplă doar cu acordul Comisiei Europene sub regulile precise ale ajutorului de stat. 
(Odată ce a ieșit din companie – n.red.) statul face cu banul ce vrea, nu se întorc obligat la aceasta. Dacă este scos 
profitul compania este lăsată fără cash flow”, spune el. 
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Un caz practic ce arată că o confiscare a profiturilor lasă o companie fără investiții s-a întâlnit anul trecut. În 
toamna lui 2017 operatorul sistemului energetic național, Transelectrica, controlat de stat prin Ministerul 
Economiei cu peste 58% din capital, reacționa public după ce a fost pus în situația de a vărsa dividende 
suplimentare de 171 milioane lei. ”Transelectrica va fi obligată să contracteze împrumuturi pe termen mediu și 
lung încă din primul semestru al anului viitor (2018 – n.red.) pentru a-și putea finanța proiectele de investiții, 
dintre care unele sunt considerate de interes strategic la nivel european”, spuneau oficialii companiei la acel 
moment. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Pericolul nuclear de la granița României cu Bulgaria. Subiectul controversat al centralei Kozlodui, readus în 
discuție la Craiova 
Îngrijorările legate de centrala nucleară Kozlodui, de pe malul bulgăresc al Dunării, revin pe agenda publică a 
Craiovei, unde în ultimii ani mai multe asociații luptă împotriva construirii un megadepozit de deșeuri radioactive 
la doar 4 kilometri de granița cu România. 
Recent, la Craiova, cu ocazia dezbaterii bugetului de cheltuieli al orașului pe anul 2018, primarului Mihail Genoiu i 
s-a pus din nou în vedere organizarea unui referendum împotriva centralei nucleare de la Kozlodui și a investițiilor 
pe care bulgarii le fac acolo, scrie Gazeda de Sud. 
Luminița Simoiu, președinte al Asociației Civice pentru Viață și reprezentant al Platformei civice anti-Kozlodui, a 
prezentat o statistică a tipurilor de cancer apărute la copiii din Dolj și, mai ales, la cei din zona de sud a județului și 
a cerut primarului bugetarea unui referendum. „Aveți o șansă unică de a intra în istorie, domnule primar! În 
numele Constituției, al cetățenilor și al legii, solicităm fonduri pentru organizarea referendumului anti-Kozlodui, 
pentru care am strâns 15.300 de semnături“, a solicitat Luminița Simoiu, citată de GDS. 
Răspunsul edilului? „Niciodată nu am fost împotriva a face tot ceea ce ne stă în putință să nu avem dezastrul de 
la Kozlodiu. Statisticile prezentate de dumneavostră sunt reale și niciodată nu o să mă opun oricăror demersuri 
de a opri aceste lucrări, dar nu trebuie să se încrânceneze nimeni să pună căruța înaintea cailor. Dacă reducem 
totul la bugetarea unui referendum nu am făcut nimic. Nu un referendum poate bloca aceste investiții. Nu vreau 
să mă aleg cu o cheltuială pe care nu o pot justifica, dacă nu știu exact cine și ce va face cu acest referendum a 
doua zi. Când o să se știe care vor fi pașii, când vom avea o jurisprudență, o expertiză de la instituțiile cu care am 
fost abilitați să luăm legătura, atunci dăm drumul la orice vreți, nu doar la un referendum. Din informațiile mele, e 
greu de întors din punct de vedere juridic un astfel de demers și în nici un caz cu un document cu semnăturile 
craiovenilor. Avem un referendum, bun, ce facem cu el? Ne ducem la bulgari, iar ei ne arată un acord 
guvernamental și ne spun: la revedere, nu ai treabă cu mine. Și eu ce fac atunci?“, a comentat primarul Craiovei. 
„Niciodată nu voi face un referendum la nivelul Craiovei, atâta timp cât această investiție de la Kozlodui 
afectează întreg județul Dolj și, mai mult, localitățile riverane Dunării, adică Bechet și Dăbuleni. Referendumul 
trebuie făcut la nivelul tuturor localităților afectate din zona respectivă, eventual la nivelul întregului județ. Dacă 
nu avem o gândire și totul e o demagogie, nu facem nimic“, a adăugat Genoiu. 
 
Decizia Austriei 
Pe 24 ianuarie 2018, Austria a avertizat că intenţionează să dea în judecată Comisia Europeană (CE) pentru că a 
permis Ungariei extinderea centralei sale nucleare de la Paks. Ministrul austriac pentru Sustenabilitate, 
Agricultură şi Turism, Elisabeth Koestinger a scris, într-un mesaj pe Twitter, că Austria va acţiona împotriva 
folosirii centralelor nucleare şi că există suficiente motive pentru a da în judecată Paks II. „Pentru a ne proteja ţara 
şi copiii", a adăugat aceasta, transmite Agerpres. 
Platforma civică anti-Kozlodui - constituită de Acţiunea pentru Renaşterea Craiovei (ARC), Asociaţia Civică pentru 
Viaţă ( AcpV), Asociaţia Pro Democraţia Club Craiova şi Asociaţia C.R.O.N.O - propune demersuri similare, la 
nivelul României, cu cele iniţiate de Austria în lupta împotriva pericolelor reprezentate de energia nucleară.  
„Autorităţile române trebuie să ia exemplul celor austriece cu privire la problema energiei nucleare, îndeosebi 
în contextul demarării, în august 2017, a lucrărilor premergătoare pentru construcţia megadepozitului de 
deşeuri nucleare la Kozlodui, la doar 4 kilometri de graniţa cu România. Mai mult, în noiembrie 2017, autorităţile 
bulgare au extins licenţa de funcţionare a reactorului 5 cu încă 10 ani peste durata de exploatare proiectată (de 30 
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ani), fără ca populaţia din comunităţile potenţial afectate din România să fie consultată, încălcând legea 86/2000 
(Convenţia Aarhus) şi fără realizarea raportului de impact asupra mediului în context transfrontalier, încălcând 
astfel si prevederile convenţiei internaţionale ESPOO, privind evaluarea impactului asupra mediului în context 
transfrontieră, convenţie care a fost ratificată prin legea nr. 22/2001. În acest sens, platforma civică anti-Kozlodui 
îşi propune, printre altele, readucerea în atenţia autorităţilor locale a proiectului de referendum local privind 
subiectul Kozlodui, pornind de la cele peste 15.300 de semnături strânse de la craioveni în urmă cu doi 
ani”, menționa recent într-un comunicat de presă Acțiunea pentru Renașterea Craiovei. 
Proiectul de construire a megadepozitului de deșeuri slab și mediu radioactive datează din 2011. Până în 2075, 
lângă centrala Kozlodui vor ar trebui să fie depozitate până la 345.500 de tone de asemenea reziduuri.  
„Nu există granițe pentru tragediile nucleare. Din această cauză, trebuie să luptăm împreună. Centrala 
nucleară de la Kozlodui trebuie închisă. Dar voi spune ceva care probabil nu o să vă placă: și centrala nucleară 
de la Cernavodă trebuie închisă. Avem destul soare, vânt și apă în România și Bulgaria, ca să ne luăm energia din 
aceste surse. Să luptăm împreună pentru ca reactorul VII de la Kozlodui să nu fie construit. Sperăm ca, în cadrul 
unui referendum, cetățenii să spună NU acestui proiect, iar rezultatele să le trimitem Europei”, a spunea în 2015 
Albena Simionova, reprezentantul Foundation for Environement and Agriculture (FEA) din Bulgaria, în cadrul unei 
conferințe organizate la Craiova. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 OSCE va sprijini Republica Moldova în retragerea trupelor ruse din Transnistria 
Secretarul general al Organizaţiei pentru Securitate şi Cooperare în Europa, ambasadorul Thomas Greminger, a 
declarat luni că OSCE va sprijini Republica Moldova privind retragerea trupelor ruse din regiunea Transnistria, 
relatează site-ul agenţiei Sputnik. 
În cadrul unei întrevederi cu premierul moldovean Pavel Filip, Thomas Greminger "a asigurat de tot sprijinul în 
promovarea procesului de reglementare a conflictului transnistrean şi a salutat implicarea constructivă în 
rezolvarea tuturor problemelor, în beneficiul cetăţenilor de pe ambele maluri ale Nistrului", potrivit unui 
comunicat. 
Pavel Filip a spus că ţara sa va pleda în continuare pentru stabilirea unui statut juridic special pentru regiunea 
transnistreană, cu respectarea suveranităţii şi integrităţii teritoriale a Republicii Moldova. De asemenea, o atenţie 
prioritară este acordată retragerii trupelor ruse şi muniţiilor dislocate în stânga Nistrului, în acest sens fiind 
esenţial sprijinul OSCE. 
Duminică, Greminger s-a întâlnit cu ministrul moldovean al Afacerilor Externe şi Integrării Europene, Tudor 
Ulianovschi, în cadrul Conferinţei pe probleme de securitate de la Munchen. 
"Cei doi oficiali au avut un schimb de opinii pe teme de actualitate şi de interes prioritar pentru Republica 
Moldova, inclusiv problematica reglementării conflictului transnistrean şi consolidarea mandatului OSCE în 
Republica Moldova. Demnitarii au reflectat asupra modalităţilor concrete de a avansa pe dinamica dosarului 
transnistrean, în măsura angajamentelor părţilor implicate în dialog. De asemenea, Ministrul Ulianovschi a 
subliniat atenţia prioritară pe care Republica Moldova o acordă retragerii trupelor ruse şi muniţiilor dislocate în 
stânga Nistrului, notând importanţa sprijinului Organizaţiei în acest sens", se arată într-un comunicat al 
diplomaţiei de la Chişinău. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedinţii Rusiei, Turciei şi Iranului se vor întâlni în luna aprilie, anunţă Kremlinul 
Preşedintele rus Vladimir Putin se va întâlni cu omologul său turc Recep Tayyip Erdogan şi cu preşedintele iranian 
Hassan Rouhani în luna aprilie, în Turcia, a anunţat luni purtătorul de cuvânt al Kremlinului, Dmitri Peskov, 
relatează site-urile agenţiilor Tass şi Anadolu. 
Luni, ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov, s-a întâlnit la Moscova cu ministrul iranian de Externe, Javad Zarif, 
iar subiectele abordate au fost acordul nuclear iranian şi situaţia din Siria. 
Zarif a confirmat că va avea o întrevedere cu miniştrii de Externe din Rusia şi Turcia în următoarele două 
săptămâni, în Kazahstan, pentru a pregăti un summit la Istanbul pe tema situaţiei din Siria. 
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Tot în cursul acestei zile, Vladimir Putin şi Recep Tayyip Erdogan au discutat telefonic despre conflictul din Siria, 
inclusiv despre operaţiunea militară a Turciei în provincia nord-vestică Afrin. 
"În discuţia privind situaţia din Siria, a fost acordată o atenţie deosebită modalităţilor de îmbunătăţire a cooperării 
în formatul Astana. A fost confirmată o disponibilitate pentru coordonarea eforturilor întreprinse de Rusia, Turcia 
şi Iran, în vederea obţinerii unei funcţionări eficiente a zonelor de securitate şi a avansării procesului politic, în 
conformitate cu acordurile încheiate la Congresul Dialogului Naţional Sirian de la Soci", a transmis serviciul de 
presă al Kremlinului. 
Rusia şi Iranul oferă susţinere Administraţiei Bashar al-Assad în conflictul cu grupuri insurgente şi teroriste, în timp 
ce Turcia finanţează grupuri rebele siriene şi a lansat operaţiuni militare contra separatiştilor kurzi din provincia 
Afrin. SUA desfăşoară, de asemenea, operaţiuni militare în Siria, pentru a elimina militanţi ai organizaţiei teroriste 
Stat Islamic. 
Siria se confruntă, începând din martie 2011, cu revolte reprimate violent şi cu un conflict militar între serviciile de 
securitate subordonate regimului Bashar al-Assad, forţele opoziţiei şi grupuri teroriste, inclusiv organizaţia sunnită 
Stat Islamic (Stat Islamic în Irak şi Siria / Stat Islamic în Irak şi Levant). Bilanţul conflictului depăşeste 340.000 de 
morţi. 
(Sursa: Mediafax) 
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